

歐盟免簽短期停留新規定

由於歐盟申根區各會員國境管官員對第三國人民以免簽證方式入境歐盟申根區停留天數（180 天內停留時間不超過 90 天）的計算方法時有不一，造成第三國人民在計算停留天數時不便，歐盟日前統一其計算方法，新規定自本（102）年 10 月 18 日起實施，此項新規定並不會影響我國人以免簽證方式停留申根區天數的權益。

另外，由於停留天數計算方式複雜，執委會內政總署已在其網站上提供「申根短期停留天數計算機」（Schengen short stay calculator）（http://ec.europa.eu/dgs/home-affairs/what-we-do/policies/borders-and-visas/border-crossing/index_en.htm）。建議國人於出發赴歐盟申根區前，使用該計算機確認您的停留天數符合規定。該計算機使用範例如下：

（一）為入境申根區作規劃時：

The screenshot shows the Schengen calculator interface. At the top, the browser address bar displays the URL: ec.europa.eu/dgs/home-affairs/what-we-do/policies/borders-and-visas/border-crossing/schengen_calculator_en.html. Below the address bar, there are two radio buttons: "Planning" (selected) and "Control".

The main form contains the following fields and instructions:

- Date of entry/Control:** 01/01/14. A "Calculate" button is next to it.
- 步驟1:** 填入您計劃入境申根區日期 (Step 1: Enter the date you plan to enter the Schengen area).
- 步驟3:** 按「規劃」鈕 (以瞭解尚餘可停留天數) (Step 3: Press the "Planning" button to see the remaining stay days).
- Enter previous stay(s) in the Schengen area:** A "Passport" button is next to it.
- 步驟2:** 依日/月/年格式逐次填入您過去曾停留申根區之起訖日期 (Step 2: Enter the start and end dates of your previous stays in the Schengen area in day/month/year format).

The form shows a table for previous stays:

Start	End	Days
25/05/13	30/06/13	37
15/08/13	20/09/13	37
01/10/13	15/10/13	15

Below the table, there are three lines for "Start of 90 days period" and "Start of 180 days period". The results shown are:

- Start of 90 days period: 04/10/13 (1)
- Start of 180 days period: 06/07/13 (2)
- The stay may be authorized for up to: 38 day(s) (3)

At the bottom right, there is a "Reset" button.

（二）為瞭解是否已逾期停留時：

Schengen-calculator

ec.europa.eu/dgs/home-affairs/what-we-do/policies/borders-and-visas/border-crossing/schengen_calculator_en.html

步驟1: 按「計算」鈕, 開始計算

Date of entry/Control: 01/01/14 Planning Control

步驟1: 填入您計劃入境申報區日期 步驟3: 選擇「控管」(以瞭解您是否有超時停留及其他事項)

Enter previous stay(s) in the Schengen area:

步驟2: 依日/月/年格式逐次填入您過去曾停留申報區之起訖日期

25/05/13	30/06/13	37
15/08/13	20/09/13	37
01/10/13	15/10/13	15
起	訖	

No overstay in the registration period. (1)
Possible stay until 07/02/14. (2)
For holder of a short stay visa, remember to check the number of days on the visa sticker or in the VIS (3)

(1) 此說明您是否逾期停留
(2) 此次尚可停留最長日期
(3) 其他資訊

倘需要更多訊息, 請參閱歐盟執委會內政總署前述網站。